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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Zdrowia (nr 118)
16 listopada 2021 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o świadczeniach 
opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz niektórych 
innych ustaw (druk nr 1717). 

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Miłkowski podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia ze współ-
pracownikiem, Bernard Waśko zastępca prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia ze współpracowni-
kiem oraz Małgorzata Gil prawnik w Zespole Radców Prawnych Naczelnej Izby Lekarskiej. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak, Jakub 
Stefański oraz Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmo-
wych; Radosław Iłowiecki oraz Jakub Krowiranda – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie. Witam panie i panów posłów. Witam 
pana ministra i pana prezesa ze współpracownikami. Witam zaproszonych gości. 
Szanowni  państwo,  dzisiejszy  porządek  dzienny  obejmuje  rozpatrzenie  uchwały 

Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finan-
sowanych ze środków publicznych oraz niektórych innych ustaw (druk nr 1717). Czy 
są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że porządek dzienny 
został przyjęty. Przechodzimy zatem do realizacji porządku dziennego. 
Senat 29 października przyjął uchwałę w sprawie ustawy o zmianie ustawy o świad-

czeniach  opieki  zdrowotnej  finansowanych  ze środków publicznych  oraz niektórych 
innych ustaw. Senat zgłosił w swojej uchwale siedem poprawek. Marszałek Sejmu skie-
rowała uchwałę Senatu do Komisji Zdrowia do rozpatrzenia. 
Proponuję, aby rozpatrywanie odbywało się według następującego porządku: wystą-

pienie senatora, oczywiście jeżeli jest obecny, przedstawienie stanowiska rządu, uwagi 
Biura Legislacyjnego, ewentualny głos za uchwałą lub przeciw uchwale Senatu i głoso-
wanie nad poprawkami. Czy są uwagi do zaproponowanej procedury? Nie widzę zgło-
szeń. Stwierdzam zatem, że ją przyjęliśmy. 
W takim  razie mam  pytanie,  czy  jest  przedstawiciel  Senatu,  aby  przedstawić  te 

poprawki. Nie widzę przedstawiciela Senatu, a zatem będziemy poprawki rozpatrywać 
w uproszczony sposób. 
Poprawka nr 1. Może najpierw Biuro Legislacyjne. Czy są uwagi? 

Legislator z Biura Legislacyjnego Jakub Krowiranda: 
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Ta poprawka ma charakter merytoryczny. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Dziękuję. 
Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
A czy jakieś zdanie komentarza jeszcze? 
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tak. Jest to poszerzenie w stosunku do przedłożenia sejmowego o kolejne grupy. W trak-
cie dyskusji w Senacie była propozycja w pierwszym czytaniu poszerzenia o fizjotera-
peutę, żeby mógł również wykonywać szczepienia przeciwko grypie. Po dłuższej dyskusji 
strony ustaliły, że należy w przypadku grupy dorosłych to rozszerzyć, dać identyczne 
wskazania jak w przypadku COVID-u, bo te osoby zostały również przeszkolone w tym 
zakresie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Bardzo dziękuję. 
Czy są jakieś głosy za, przeciw? Nie widzę zgłoszeń. Przechodzimy do głosowania… 

Nie, panie pośle. Sorry, pytania nie ma. Taka jest formuła, którą przyjęliśmy. Może być 
głos za lub przeciw tej poprawce, ale zakładam, że wszyscy są za, więc chyba nie ma spe-
cjalnie o czym dyskutować. 
W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? 
Proszę o podanie wyników. Głosowało 19 posłów – wszyscy byli za, nikt nie był prze-

ciw, nikt się nie wstrzymał. 
Poprawka nr 2. Bardzo proszę, stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Ta poprawka również ma charakter merytoryczny. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Nie popieramy tej poprawki. Ta poprawka  jest merytoryczna i dotyczy pracowników 
na poziomie szpitala – szpitalnego oddziału ratunkowego, izby przyjęć. W związku z tym 
tam wynagrodzenia są kształtowane w uzgodnieniu szerokich grup zawodowych Zespołu 
Trójstronnego ds. Ochrony Zdrowia. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czyli rekomendacja negatywna. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Rekomendacja negatywna. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do głosowania. Kto jest za pozytywną rekomendacją poprawki? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Proszę o podanie wyników. Głosowało 23 posłów – za 7, przeciw 15, wstrzymała się  

1 osoba. Poprawka nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Kolejna poprawka, nr 3. Bardzo proszę, stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Ta poprawka również ma charakter merytoryczny. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. Jest to poprawka uznająca, że dodatek wylotowy przyznaje się 
również dla Lotniczego Pogotowia Ratunkowego, tak jak i dla Państwowego Ratownic-
twa Medycznego wyjazdowego. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do głosowania. Kto jest za pozytywną rekomendacją poprawki? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
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Proszę o podanie wyników. Głosowało 24 posłów – 24 było za, nikt nie był przeciw, 
nikt się nie wstrzymał. 
Poprawka nr 4. Bardzo proszę, stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Ta poprawka również jest merytoryczna. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Tej poprawki nie popieramy. Jest to poszerzenie świadczeń w trybie ambulatoryjnym. 
Potrzebujemy, aby świadczeniodawcy wykonywali więcej  tych świadczeń, w związku 
z tym chcemy, żeby nie przyjmować tej poprawki. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Gdyby pan minister mógł to jeszcze nieco rozwinąć, bo te poprawki są dość lakoniczne. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Już mówię. Ustawa przedłożona przez Sejm mówi, że świadczenia w zakresie rehabili-
tacji, uzdrowisk oraz psychiatrii udzielane w trybie stacjonarnym mają możliwość sfi-
nansowania części niewykonania ze środków funduszu covidowego. Tu proponuje się 
poszerzenie tej grupy o wszystkie świadczenia wykonane w trybie ambulatoryjnym. Uza-
sadnieniem wszystkich tych świadczeń wcześniejszych było to, że świadczeniodawcy nie 
mają teraz możliwości dołożenia dodatkowych łóżek, żeby zrobić nadwykonania w tym 
okresie. Jeśli chodzi o świadczenia w trybie ambulatoryjnym, jest to możliwe do wykona-
nia i jest zasadne, aby świadczeniodawcy wykonywali ich więcej, ponieważ nam bardzo 
zależy na tym, żeby ten dług zdrowotny spłacić. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do głosowania. Kto jest za pozytywną rekomendacją poprawki? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Proszę  o podanie wyników. Głosowało  25 posłów  –  za 9,  przeciw 16,  nikt  się nie 

wstrzymał. Poprawka nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka nr 5. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Również charakter merytoryczny. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Jest to poprawka proponująca rozszerzenie, nie tylko, jak mówiłem, świadczeń w zakresie 
rehabilitacji, psychiatrii oraz uzdrowisk, ale również o świadczenia pielęgnacyjno-opiekuń-
cze, czyli długoterminowe plus opieka paliatywna i hospicyjna w warunkach stacjonarnych. 
To logicznie  jest podobne do wcześniejszych zakresów, ale ponieważ  jeszcze przeliczamy 
środki finansowe, na dzisiaj stanowisko rządu jest negatywne. Zobaczymy, co dalej. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Pani poseł, bardzo proszę. 

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Mam zdanie przeciwne, czyli…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czyli głos za poprawką, rozumiem… 

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Za poprawką, tak. Ja sobie zdaję sprawę z tego, że to trzeba przeliczyć. Jeżeli jednak przeli-
czy się i będzie to pozytywne, że faktycznie można te świadczenia, które są bardzo podobne 
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do świadczeń poprzednich, o których mówiliśmy… Czy jeżeli teraz tego nie przegłosujemy, 
to wtedy będziemy ponownie głosować? W jakim trybie wtedy to przyjmiemy? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Jak rozumiem – troszkę rozszerzając pytanie pani poseł – mamy nadzieję, że pan mini-
ster pozytywnie przeliczy to do jutra, do trzeciego czytania czy przyjęcia uchwały Senatu 
i wtedy być może ten problem będzie rozwiązany. 
Głosujemy w takim razie. Kto jest za pozytywną rekomendacją poprawki? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? 
Proszę  o podanie wyników. Głosowało  25 posłów  –  za 9,  przeciw 16,  nikt  się nie 

wstrzymał. Poprawka nie uzyskała pozytywnej rekomendacji. 
Poprawka nr 6. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, ta poprawka ma na celu dostosowanie termino-
logii do ustawy o doręczeniach elektronicznych. Chcielibyśmy tylko zwrócić uwagę na to, 
że ta poprawka dotyczy ustawy covidowej, gdzie ta terminologia w tym zakresie, na tym 
etapie jest niespójna w całości. Tylko taka uwaga. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. 
Stanowisko rządu, proszę. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. 
Głosujemy zatem. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Proszę o podanie wyników. I ponownie jednomyślnie głosowało 26 posłów – za było 

26, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Poprawka uzyskała pozytywną reko-
mendacje Komisji. 
Poprawka nr 7. Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jakub Krowiranda: 
Dziękuję bardzo. 
Panie przewodniczący, poprawka nr 7 ma na celu uściślenie przepisu wejścia w życie 

ustawy i naszym zdaniem ta poprawka jest zasadna. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
W takim  razie  przechodzimy  do głosowania.  Kto  jest  za pozytywną  rekomendacją 
poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Proszę o podanie wyników. Głosowało 26 posłów – ponownie wszyscy byli za, nikt 

nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam zatem, że poprawka uzyskała pozy-
tywną rekomendację Komisji. 
Pozostaje nam jeszcze wybór posła sprawozdawcy. Do tej pory posłem sprawozdawcą 

był pan poseł Wicher, który wyraża zgodę. Czy są inne kandydatury? Nie wiedzę zgło-
szeń. Czy ktoś jest przeciwny propozycji, żeby pan poseł Wicher był sprawozdawcą Komi-
sji? Nie wiedzę zgłoszeń. Stwierdzam, że pan poseł został sprawozdawcą Komisji. 
Dziękuję. Zamykam posiedzenie. 


